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Proponowany porządek posiedzenia: 

1. Otwarcie obrad. 

2. Stwierdzenie prawomocności. 

3. Przyjęcie porządku obrad. 

4. Przyjęcie protokołu z XLI sesji. 

5. Informacje i komunikaty Przewodniczącego Rady. 

6. Informacje Wójta Gminy o pracach między sesjami. 

7. Interpelacje i zapytania. 

8. Uchwały 

a. Nr XLII. .2018 podjęcie uchwały w sprawie określenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru 

godzin zajęć, pedagogów, psychologów, logopedów, doradców zawodowych i terapeutów 

pedagogicznych w szkołach i przedszkolach prowadzonych przez Gminę Miłoradz, 

b. Nr XLII. .2018 podjęcie uchwały w sprawie określenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru 

godzin zajęć dydaktycznych, wychowawczych i opiekuńczych dla nauczycieli zatrudnionych 

w przedszkolu i oddziałach przedszkolnych w szkołach podstawowych, prowadzących zajęcia 

w grupach mieszanych dzieci sześcioletnich i innych wiekowo, prowadzonych przez Gminę Miłoradz, 

c. Nr XLII. .2018 podjęcie uchwały o zmianie uchwały w sprawie uchwalenia Statutu Gminy Miłoradz 

(zmiana I), 

d. Nr XLII. .2018 podjęcie uchwały w sprawie ustalenia maksymalnej liczby zezwoleń na sprzedaż 

napojów alkoholowych na terenie Gminy Miłoradz, 

e. Nr XLII. .2018 podjęcie uchwały w sprawie sprzedaży w formie bezprzetargowej działki nr 157/1, 

położonej w obrębie Stara Kościelnica, na poprawienie warunków zagospodarowania nieruchomości 

przyległej, 

f. Nr XLII. .2018 podjęcie uchwały w sprawie sprzedaży w formie bezprzetargowej działki nr 130/8, 

położonej w obrębie Gnojewo, na poprawienie warunków zagospodarowania nieruchomości 

przyległej, 

g. Nr XLII. .2018 podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie (zmiana VII). 

9. Odpowiedzi na zapytania i interpelacje.  

10. Wolne wnioski i oświadczenia. 

11. Zakończenie obrad.  

Ad. 1 

Przewodniczący Rady Gminy Miłoradz Pani Dominika Wróbel otworzyła XLII Sesję Rady Gminy Miłoradz.  
Ad. 2 
Przewodniczący Rady Gminy Miłoradz Pani Dominika Wróbel powitała przybyłych Radnych, Wójta Gminy, 
Sołtysów, pracowników urzędu (listy obecności stanowią załącznik Nr 1 i 2 do niniejszego protokołu), na 
podstawie listy obecności radnych stwierdziła prawomocność obrad – na stan 15 radnych udział w 
posiedzeniu bierze 15 radnych. 
Ad. 3 
Przewodniczący Rady Gminy Miłoradz Pani Dominika Wróbel zapytała, kto z radnych ma uwagi do 
porządku obrad XLII Sesji. 
Uwag nie wniesiono. 
Porządek obrad w głosowaniu jawnym został przyjęty jednogłośnie. 
Ad. 4 
Przewodniczący Rady Gminy Miłoradz Pani Dominika Wróbel zapytała, kto z radnych ma uwagi do 
protokołu z XLI Sesji. 
Uwag nie wniesiono. 
Protokół z XLI Sesji Rady Gminy Miłoradz w głosowaniu jawnym został przyjęty jednogłośnie. 
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Ad. 5 
Przewodniczący Rady Gminy Miłoradz Pani Dominika Wróbel poinformowała, że nie ma żadnych 
informacji i komunikatów do przekazania.  
Ad. 6 
Wójt Gminy Pan Arkadiusz Skorek poinformował, o pracy między sesjami w okresie od 16 lipca 2018 r. do 
24 września 2018 r., który stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu. 
Radna Pani Sylwia Witek poprosiła o informację nt. inwestycji na wale rzeki Nogat. 
Wójt Gminy Pan Arkadiusz Skorek wyjaśnił, że osoba prywatna ma w planie wybudowanie przystani i baru 
mając na uwadze zwiększenie atrakcyjności rzeki Nogat. Otrzymał decyzję odmowną z uwagi na brak 
uzgodnień. 
Radna Pani Sylwia Witek poprosiła o informowanie sołtysów o jubileuszach pożyć małżeńskich gdyż sołtysi 
także chcieliby uczestniczyć w takich wydarzeniach. Ponadto poprosiła o więcej szczegółów ze spotkania z 
przedstawicielem firmy Polska Spółka Gazownictwa. 
Wójt Gminy Pan Arkadiusz Skorek poinformował, że jest to pierwsza propozycja uczestnictwa sołtysa w 
obchodach pożycia małżeńskiego i w przyszłości sołtysi będą informowani o rocznicach. W sprawie 
gazyfikacji stwierdził, że Polska Spółka Gazownictwa jest zainteresowana gazyfikacją naszej gminy. Istnieje 
możliwość położenia gazociągu pod rzeką Nogat na wysokości Parpary – Pogorzała Wieś. Poinformował, że 
były to rozmowy wstępne. 
Radny Pan Andrzej Kasperkiewicz poprosił o informację, czy spotkanie w sprawie planu zagospodarowania 
przestrzennego wprowadza zmiany do pierwotnych ustaleń. 
Wójt Gminy Pan Arkadiusz Skorek poinformował, że spotkanie dotyczyło postępu prac nad ww. planem. 
Plan zagospodarowania przestrzennego wymaga wielu uzgodnień i konserwator zbytków decyzję w sprawie 
uzgodnienia wyda do końca października br. 
Zastępca Przewodniczącego Rady Gminy Miłoradz Pan Tomasz Żuchowski poprosił o informację w sprawie 
przystąpienia do Klastra energetycznego Powiatu Malborskiego. 
Wójt Gminy Pan Arkadiusz Skorek stwierdził, że powstał Klaster energetyczny Powiatu Malborskiego, do 
którego można przystąpić w każdym momencie obecnie jest opracowywana strategia. Wynikiem powstania 
„klastra” ma być wpływ na cenę zakupu energii elektrycznej zrzeszonych gmin.  
Kierownik referatu rozwoju Pani Anna Smolińska poinformowała, że na obecną chwilę brak jest projektu 
umowy na czym miałaby polegać współpraca. Ponadto stwierdziła, że obecnie jesteśmy członkami dużej 
grupy zakupowej energii elektrycznej i oferowana cena jest bardzo korzystna. 
Radny Pan Jarosław Mucha poprosił o informację z podpisania aktu notarialnego z Krajowym Ośrodkiem 
Wsparcia Rolniczego w sprawie przejęcie dróg. 
Wójt Gminy Pan Arkadiusz Skorek wyjaśnił, że Krajowy Ośrodek Wsparcia Rolniczego wystąpił z propozycją 
przejęcia nieruchomości tj. dróg śródpolnych oraz działek stanowiących wcinki w nasze działki.  
Ad. 7 
Radny Pan Wojciech Langowski poprosił aby przy bloku nr 15 w remontowanej drodze wstawić studzienkę 
odprowadzającą wodę deszczową. Ponadto zwrócił się z prośbą o doświetlenie wejścia dla mieszkańców 
budynku nr 23 i podjęcie stosownych prac projektowych.  
Radna Pani Grażyna Sadowska poprosiła o informację w sprawie montażu dodatkowego oświetlenia oraz 
czy istnieje możliwość doprowadzenia prądu do altany w Kłosowie. 
Radna Pani Sylwia Witek poprosiła o odpowiedź wójta w sprawie wniosków pokontrolnych z kontroli 
Gminnego Zakładu Gospodarki Komunalnej w Miłoradzu. 
Ad. 8 
Przewodniczący Rady Gminy Miłoradz Pani Dominika Wróbel poprosiła Zastępcę Przewodniczącego Rady 
Gminy Miłoradz Pana Tomasza Żuchowskiego o prowadzenie dalszej części obrad. 

a. Zastępca Przewodniczącego Rady Gminy Miłoradz Pan Tomasz Żuchowski odczytał projekt uchwały w 
sprawie określenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć, pedagogów, psychologów, 
logopedów, doradców zawodowych i terapeutów pedagogicznych w szkołach i przedszkolach 
prowadzonych przez Gminę Miłoradz. 
Projekt uchwały był omawiany na wspólnym posiedzeniu komisji rady gminy. 
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Uwag nie wniesiono. 
Uchwała Nr XLII.248.2018 Rady Gminy Miłoradz z dnia 24 września 2018 roku w sprawie określenia 
tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć, pedagogów, psychologów, logopedów, doradców 
zawodowych i terapeutów pedagogicznych w szkołach i przedszkolach prowadzonych przez Gminę 
Miłoradz w głosowaniu jawnym została przyjęta jednogłośnie. 

b. Zastępca Przewodniczącego Rady Gminy Miłoradz Pan Tomasz Żuchowski odczytał projekt uchwały w 
sprawie określenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć dydaktycznych, wychowawczych i 
opiekuńczych dla nauczycieli zatrudnionych w przedszkolu i oddziałach przedszkolnych w szkołach 
podstawowych, prowadzących zajęcia w grupach mieszanych dzieci sześcioletnich i innych wiekowo, 
prowadzonych przez Gminę Miłoradz. 
Projekt uchwały był omawiany na wspólnym posiedzeniu komisji rady gminy. 
Uwag nie wniesiono. 
Uchwała Nr XLII.249.2018 Rady Gminy Miłoradz z dnia 24 września 2018 roku w sprawie określenia 
tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć dydaktycznych, wychowawczych i opiekuńczych dla 
nauczycieli zatrudnionych w przedszkolu i oddziałach przedszkolnych w szkołach podstawowych, 
prowadzących zajęcia w grupach mieszanych dzieci sześcioletnich i innych wiekowo, prowadzonych przez 
Gminę Miłoradz w głosowaniu jawnym została przyjęta jednogłośnie. 

c. Zastępca Przewodniczącego Rady Gminy Miłoradz Pan Tomasz Żuchowski odczytał projekt uchwały o 
zmianie uchwały w sprawie uchwalenia Statutu Gminy Miłoradz (zmiana I). 
Radny Pan Jarosław Mucha złożył wniosek o zdjęcie projektu uchwały z porządku obrad i skierowanie jej 
do pracy w komisji. 
Wniosek o zdjęcie projektu uchwały z porządku obrad w głosowaniu jawnym został przyjęty jednogłośnie. 

d. Zastępca Przewodniczącego Rady Gminy Miłoradz Pan Tomasz Żuchowski odczytał projekt uchwały w 
sprawie ustalenia maksymalnej liczby zezwoleń na sprzedaż napojów alkoholowych na terenie Gminy 
Miłoradz. 
Projekt uchwały był omawiany na wspólnym posiedzeniu komisji rady gminy. 
Uwag nie wniesiono. 
Uchwała Nr XLII.250.2018 Rady Gminy Miłoradz z dnia 24 września 2018 roku w sprawie ustalenia 
maksymalnej liczby zezwoleń na sprzedaż napojów alkoholowych na terenie Gminy Miłoradz w 
głosowaniu jawnym została przyjęta jednogłośnie. 

e. Zastępca Przewodniczącego Rady Gminy Miłoradz Pan Tomasz Żuchowski odczytał projekt uchwały w 
sprawie sprzedaży w formie bezprzetargowej działki nr 157/1, położonej w obrębie Stara Kościelnica, na 
poprawienie warunków zagospodarowania nieruchomości przyległej. 
Projekt uchwały był omawiany na wspólnym posiedzeniu komisji rady gminy. 
Uwag nie wniesiono. 
Uchwała Nr XLII.251.2018 Rady Gminy Miłoradz z dnia 24 września 2018 roku w sprawie sprzedaży w 
formie bezprzetargowej działki nr 157/1, położonej w obrębie Stara Kościelnica, na poprawienie 
warunków zagospodarowania nieruchomości przyległej w głosowaniu jawnym została przyjęta 
jednogłośnie. 

f. Zastępca Przewodniczącego Rady Gminy Miłoradz Pan Tomasz Żuchowski odczytał projekt uchwały w 
sprawie sprzedaży w formie bezprzetargowej działki nr 130/8, położonej w obrębie Gnojewo, na 
poprawienie warunków zagospodarowania nieruchomości przyległej. 
Projekt uchwały był omawiany na wspólnym posiedzeniu komisji rady gminy. 
Uwag nie wniesiono. 
Uchwała Nr XLII.252.2018 Rady Gminy Miłoradz z dnia 24 września 2018 roku w sprawie sprzedaży w 
formie bezprzetargowej działki nr 130/8, położonej w obrębie Gnojewo, na poprawienie warunków 
zagospodarowania nieruchomości przyległej w głosowaniu jawnym została przyjęta jednogłośnie. 

g. Zastępca Przewodniczącego Rady Gminy Miłoradz Pan Tomasz Żuchowski odczytał projekt uchwały w 
sprawie zmian w budżecie (zmiana VII). 
Skarbnik Gminy Pani Marzena Jendernalik omówiła zmiany: 
ROLNICTWO I ŁOWIECTWO 
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W rozdziale 01010 – Infrastruktura wodociągowa i sanitacyjna wsi zmniejsza się plan wydatków 
majątkowych o kwotę 37.093zł, jednocześnie zwiększa się plan wydatków majątkowych o kwotę 10.147zł z 
przeznaczeniem na wykonanie modernizacji sieci kanalizacyjnej w Miłoradzu. W rozdziale 01042 – 
Wyłączenie z produkcji gruntów rolnych zwiększa się plan dochodów majątkowych o kwotę 36.915zł – 
środki otrzymana z Pomorskiego Urzędu Marszałkowskiego, jednocześnie zwiększa się plan wydatków 
majątkowych o kwotę 74.000zł na wykonanie modernizacji dróg dojazdowych do gruntów rolnych w 
Mątowach Małych. 
TRANSPORT I ŁĄCZNOŚĆ 
W rozdziale 60016 – Drogi publiczne gminne zwiększa się plan wydatków majątkowych o kwotę 25.700zł z 
przeznaczeniem na wykonanie robót dodatkowych przy przebudowie ciągu pieszo jezdnego w Miłoradzu. 
ADMINISTRACJA PUBLICZNA 
W rozdziale 75023 – Urzędy gmin zwiększa się plan wydatków bieżących o kwotę 5.700zł z przeznaczeniem 
na wniesienie odwołania do Sądu Apelacyjnego. 
RÓŻNE ROZLICZENIA 
W rozdziale 75801 – Część oświatowa subwencji ogólnej dla jednostek samorządu terytorialnego zwiększa 
się plan dochodów bieżących o kwotę 18.532zł z tytułu subwencji oświatowej. W rozdziale 75814 – Różne 
rozliczenia finansowe zwiększa się plan dochodów o kwotę 41.539zł, w tym dochody bieżące – 22.321zł i 
dochody majątkowe – 19.218zł z tytułu zwrotu części wydatków wykonanych w ramach funduszu 
sołeckiego za 2017 rok. 
OŚWIATA I WYCHOWANIE 
W rozdziale 80101 – w Szkole Podstawowej w Kończewicach zwiększa się plan wydatków bieżących o kwotę 
18.532zł z przeznaczeniem na wyposażenie szkoły w pomoce dydaktyczne niezbędne do realizacji 
podstawy programowej z przedmiotów przyrodniczych. 
KULTURA I OCHRONA DZIEDZICTWA NARODOWEGO 
W rozdziale 92109 – Domy i ośrodki kultury, świetlice i kluby zwiększa się plan dochodów bieżących o kwotę 
25.000zł – środki otrzymane z Polenergii Farmy Wiatrowej z przeznaczeniem na działalność kulturalną i 
sportową, jednocześnie zwiększa się plan wydatków bieżących o w/w kwotę z przeznaczeniem na 
wykonanie działalności kulturalnej, sportowej oraz promocyjnej Gminy Miłoradz. 
Radny Pan Jarosław Mucha odniósł się do zadania modernizacja drogi osiedlowej w Miłoradzu i stwierdził, 
że ma zastrzeżenia w jakim czasie radni zostali poinformowani o zaistniałej sytuacji. O wydatkowaniu ponad 
25 tys. zł radni zostali poinformowani po fakcie. Poprosił aby w przyszłości informować radnych lub 
Przewodniczącego Komisji Finansowej o takich sytuacjach aby radni zaznajomili się z koniecznością 
wykonania robót dodatkowych. Ponadto chciałby zobaczyć protokół konieczności wykonania robót 
dodatkowych. Jeżeli nie ma takiej możliwości to  zwiększenie planu wydatków majątkowych o kwotę 25700 
zł przełożyć na następną sesję rady gminy. 
Wójt Gminy Pan Arkadiusz Skorek wyraził opinię, że o pracach dodatkowych radni zostali poinformowani 
w terminie 7 dni. 
Radny Pan Jarosław Mucha inspektor nadzoru zasugerował, że przekazanie 25700 zł na roboty dodatkowe 
to jest „dobra wola rady”, gdyż firma widziała wcześniej na jaki teren wchodzi i jaki jest kosztorys prac.  
Wójt Gminy Pan Arkadiusz Skorek wyjaśnił, że prace na osiedlu są prowadzone w ramach zgłoszenia robót 
budowlanych a nie pozwolenia na budowę gdzie wykonywana jest kompleksowa dokumentacja techniczna 
prac, która obejmuje dokładne wyliczenia w tym dotyczące podłoża pod drogę.   
Radna Pani Anna Celiowska – Nietrzebka poprosiła o ogłoszenie przerwy celem dostarczenia protokołu 
konieczności wykonania robót dodatkowych. 
Zastępca Przewodniczącego Rady Gminy Miłoradz Pan Tomasz Żuchowski ogłosił przerwę w obradach. 
Po 20 minutach wznowiono obrady i radni zapoznali się z dokumentem protokół konieczności wykonania 
robót dodatkowych. 
Kierownik referatu rozwoju Pani Anna Smolińska poinformowała, że wstępnie założono zebranie warstwy 
10 cm. Po rozpoczęciu prac okazało się, że trzeba zebrać więcej istniejącej nawierzchni (szlaka i gruz), która 
nie jest warstwą stabilną.  
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Przewodniczący Rady Gminy Miłoradz Pani Dominika Wróbel zwróciła się z pytaniem do Radnego 
Jarosława Muchy, czy wątpliwości związane z pracami dodatkowymi zostały wyjaśnione. 
Radny Pan Jarosław Mucha stwierdził, że tak zostały wyjaśnione. 
Więcej uwag nie wniesiono. 
Uchwała Nr XLII.253.2018 Rady Gminy Miłoradz z dnia 24 września 2018 roku w sprawie zmian w budżecie 
(zmiana VII) w głosowaniu jawnym została przyjęta 13 głosami za, 1 głosem przeciw i 1 głosem 
wstrzymującym się. 
Ad. 9 
Wójt Gminy Pan Arkadiusz Skorek w temacie montażu studzienki poinformował, że jest planowany montaż 
studzienki odprowadzającej wody deszczowe.  
W temacie zamontowania dodatkowego oświetlenia za blokiem nr 23 stwierdził, że należy sprawdzić jakie 
są możliwości montażu dodatkowej lampy. 
Montaż dodatkowego oświetlenia w Kłosowie oraz doprowadzenie prądu do altany to przypuszczalnie koszt 
8 tys. zł z czego gmina finansuje 50%. Obecnie oczekuje na końcową ofertę od firmy, która zajmuje się 
konserwacją oświetlenia na naszym terenie. 
W sprawie wniosków pokontrolnych z kontroli Gminnego Zakładu Gospodarki Komunalnej w Miłoradzu 
poinformował, że została dyrektorowi udzielona ustna nagana. W sprawie reorganizacji zakładu oraz 
opracowaniu nowego statutu i regulaminu organizacyjnego do dnia dzisiejszego nie otrzymał odpowiedzi. 
Ad. 10 
Przewodniczący Rady Gminy Miłoradz Pani Dominika Wróbel poinformowała, że w pięciu konkursach 
dożynkowych, aż w czterech udało nam się zdobyć I miejsce ( najpiękniejszy wieniec dożynkowy, najlepsze 
danie z drobiu, najlepsze ciasto w powiecie oraz konkurs dojenia krowy przez samorządowców). Ponadto 
zdobyliśmy II miejsce w konkursie na najlepsze stoisko promocyjne. Gospodarzem Dożynek Powiatowych 
była Gmina Malbork. 
Radna Pani Grażyna Sadowska poinformowała, że w ośrodku zdrowia w Miłoradzu jest bardzo duża rotacja 
lekarzy. Mieszkańcy narzekają, że po takiej zmianie muszą lekarzom opowiadać historię swoich chorób. 
Poprosiła wójta aby porozmawiał z właścicielem przychodni o stabilizację przyjmujących lekarzy. 
Wójt Gminy Pan Arkadiusz Skorek stwierdził, że jest po rozmowie z właścicielem NZOZ „PRIMED”, który 
stwierdził, że brak lekarzy dotyka cały kraj i stąd bierze się duża rotacja. 
Kierownik referatu rozwoju Pani Anna Smolińska poinformowała, że 3 października br. odbędzie się 
spotkanie w ramach programu „Czyste powietrze” na którym mieszkańcy dowiedzą się jak pozyskać 
dofinansowanie na wymianę kotła grzewczego i docieplenia budynku. 
Przewodniczący Rady Gminy Miłoradz Pani Dominika Wróbel poinformowała, że 1 października br. 
(poniedziałek) odbędzie się wspólne posiedzenie komisji rady gminy, na którym zostaną omówione zmiany 
w statucie gminy. 
Ad. 11 
Przewodniczący Rady Gminy Miłoradz Pani Dominika Wróbel podziękowała obecnym za udział w obradach 
i ogłosiła zakończenie obrad XLII Sesji Rady Gminy Miłoradz. 
 
 

PRZEWODNICZĄCY RADY 
 

/-/ Dominika Wróbel 


